
Referat 

Møde i 

Pårørenderådet – Bo- og Aktivitetstilbud Guldborgsund (BOA)  

Fredag den 6. December 2024     Kl. 11.00 – 13.00  

(i Rønnehuset, Niels Hemmingsensvej 6, Nykøbing F.) 

 

Deltagere: Solveig Rosendahl, Jane Sørensen, Hardy Høj, Torben Feldskov og Flemming Nielsen (ref.). 

Konsulent Stine Olsen Mina deltog under pkt. 2. 

 

Dagsorden: 

 

1. Godkendelse af dagsorden. 

Referat: 

Pkt. 3.b. udgår til et senere møde 

 

2. Konsulent Stine informerer om forventninger til form og indhold af handleplaner i relation til 

kommunens socialpolitik – plan for det videre arbejde med handleplan for pårørendesamarbejdet, 

for frivillighed i BOA, og endelig som borger i BOA 

Referat: 

Socialudvalget i Guldborgsund Kommune har et ønske om, at der udarbejdes handleplaner til at 

udmønte socialpolitikken og udvalgsstrategien. 

Det Tværgående Pårørenderåd har besluttet at involvere sig i en handleplan i forhold til 

botilbudsområdet, herunder pårørendesamarbejdet. 

På mødet blev oplistet forskellige temaer, som der skal arbejdes videre med. Til næste møde vil Stine 

udarbejde et forslag til det videre arbejde, heruner en tids- og procesplan. 

 

3. Nyt fra administrationen. v/ Flemming 

a. Status siden sidst, herunder organisationsændringer 

b. Lokale mødesteder (evt. Syska) 

c.  

Referat: 

3.a.) I Guldborgsund Kommune er der besluttet to organisationsændringer: 

i) Direktionen har besluttet at flytte PPR-funktionen (Pædagogisk Psykologisk Rådgivning) fra Center for 

Trivsel & Social Indsats til Center for Børn & Læring for at styrke psykologarbejdet på skoleområdet. 

I forlængelse heraf er det besluttet, at centerpsykologerne, Sundhedsplejen og Pædagogisk 

Forebyggende Indsats bliver samlet i en ny enhed, der skal arbejde med indsatserne på børne- og 



familieområdet. 

 

ii) For at styrke autismeindsatsen i Guldborgsund Kommune er det besluttet, at flytte Autismecenter 

Guldborgsund organisatorisk fra BOA og til Støtte & Vejledning, hvor der i forvejen er andre 

autismetilbud.  

Formålet er et ønske om at udvikle kommunens autismecenter til et egentlig center, hvor der udover 

botilbudspladser også skal foretages en videns samling og vidensopbygning til gavn for borgere med 

autisme og deres pårørende, herunder at skabe én indgang for borgere og pårørende. 

Beslutningen får den betydning, at Autismetilbuddet således ikke er en del af det Tværgående 

Pårørenderåd, som alene gælder for botilbud i BOA. 

Det er dog godt, at der lokalt er etableret en lokal pårørendegruppe, så der kan arbejdes tæt og godt 

med det nære pårørendesamarbejde. 

  

4. Ny komprimeret udgave af folder vedr. samarbejde mellem medarbejdere i BOA og pårørende - 

efter kommunens layoutstil? 

Referat: 

Der mangler stadig afklaring af, i hvilket layout, at den nye folder skal udgives. 

På kommunens hjemmeside kan man dog se selve teksten fra folderen 

https://www.guldborgsund.dk/politik/raad-og-naevn/paaroerenderaadet 

 

5. Opfølgning vedr. frivillighed i BOA, hvordan kommer vi videre?( materiale fra frivilligkonsulent MB 

vedhæftes) 

Referat: 

På sidste møde havde vi besøg af frivilligkoordinator Maria Burmeister. Hun har efterfølgende fremsendt 

forslag til, hvordan vi kan komme videre. 

Følgende blev besluttet: 

• Det Tværgående Pårørenderåd er interesseret i en model om etablering af en egentlig 

frivilligforening, der dækker alle botilbud i BOA. 

• At idéen drøftes videre og er en del af den handleplan, som er drøftet under punkt 2 ovenfor. 

• At formanden kontakter Frivilligcentret for råd og vejledning. 

• At formanden endvidere kontakter venneforeningen for Svanevig Hospice i forhold til inspiration 

 

6. Nyt fra pårørendegrupperne 

Referat: 

Der bliver gjort nyt forsøg på at etablere en lokal pårørendegruppe på Lindevang, se nedenfor i pkt. 7.  

Hermed orientering fra de lokale pårørendegrupper: 

Syrenvænget: 

På seneste møde drøftedes etablering af et frivilligsamarbejde. 

Der har endvidere været lidt utilfredshed med madordningen, der har svinget i kvalitet. Der er fokus på 

og dialog med leverandøren herom, der opleves lydhør i forhold til justeringer. 

https://www.guldborgsund.dk/politik/raad-og-naevn/paaroerenderaadet


Parkvej: 

Til sidste møde blev alle pårørende inviteret. Der kom et medlem mere, der er trådt ind i den lokale 

pårørendegruppe. 

Fremtidige aktiviteter blev drøftet. 

Bryggen: 

Der har ikke været møder siden sidst. 

 

7. Eventuelt, herunder info om pårørendemøde på Lindevang (Kærbo, Kløverbo, Kastaniebo) d. 16/1 

2025, hvor man igen vil forsøge at danne en pårørendegruppe. 

Referat: 

Der var følgende punkter: 

• TV og internet 

Der er forskellige setup på de forskellige botilbud. 

Det er generelt et forhold mellem udlejer og lejer. Kommunen er ikke part i denne sag.  

Ønske om eventuelle ændringer skal forelægges over for udlejer på møde med dem, eksempelvis 

det årlige beboermøde. 

• Madordning 

Den udmeldte prisstigning for 2025 skyldes almindelige pris- og lønfremskrivning. Der er 

mulighed for at bestille ekstra portioner mod ekstra betaling. Mad kan aflyses og der foretages 

ikke opkrævning, hvis aflysning er sket rettidigt. Der er ikke mulighed for at bestille halve 

portioner. 

• Instruks for medarbejdere, hvis der opleves krænkelser mellem borgere 

Der forefindes instruks i forhold til, hvordan medarbejderne skal håndtere dette, hvis de bliver 

opmærksomme herpå. 

Instruksen er under revision, herunder præcisering af, hvordan en eventuel politianmeldelse skal 

håndteres 

• Den 16/1-25 vil Solveig deltage i møde på Lindevang for at få etableret en lokal 

pårørendegruppe 

• Næste møde afholdes til den 13/3-25 kl. 10.00-12.00. 

 

6/12-24 

Flemming Nielsen.  

 

 


